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Pripadnici 1. brigade Kopnene vojske

23. februara ga|ali su iz naoru`awa

oklopnih i mehanizovanih jedinica.

Redovna i planska aktivnost te

jedinice skrenula je posebnu pa`wu, 

jer su prvi put ga|ali iskqu~ivo

profesionalci.

Aktivnosti na poligonu pratio je

na~elnik General{taba Vojske Srbije 

general-potpukovnik Zdravko Pono{, 

sa saradnicima. 

A

POGODAK
PROFESIONALACA

NA INTERVIDOVSKOM POLIGONU 
PASUQANSKE LIVADE

vgusta pro{le godine, kada je 1. brigada formirana, ve}i
broj profesionalnih pripadnika promenio je radna me-
sta i garnizone u kojima slu`buje. S uvo|ewem nove for-
macije, izbacivawem iz upotrebe neperspektivnog naoru-
`awa i rasformirawem dela jedinica uo~ena je potreba 

da se deo vojnika po ugovoru i stare{ina obu~i za rad na no-
vim sredstvima. 

Komanda 1. brigade Kopnene vojske odlu~ila je da, u skla-
du sa novonastalim okolnostima, deo qudstva osposobi za du-
`nosti ni{anxije i komandira tenka M84, ali i ni{anxije
operatera na borbenom vozilu pe{adije M80 i M80A. 

EKONOMI^NOST OBUKE 

Tridesetodnevna obuka je, prema re~ima komandanta bri-
gade pukovnika \okice Petrovi}a, poverena najiskusnijim sta-
re{inama, pa su i rezultati veoma dobri.

– Prema izmenama i dopunama plana obuke, sa svakom ge-
neracijom vojnika trebalo bi da organizujemo ga|awe ~etiri
puta godi{we. U tom bi slu~aju profesionalni pripadnici ima-
li priliku da ga|aju tek svake tri-~etiri godine. Postavqa se
pitawe {ta je ekonomi~nije: ponavqati ciklus sa svakom par-
tijom ro~nih vojnika, koji nakon {est meseci odlaze ku}ama,
ili stvarati kvalitetan i obu~en profesionalni sastav – pod-
se}a pukovnik Petrovi}. On isti~e da je racionalnije da se go-
rivo i projektili tro{e na trening vojnika po ugovoru i stare-
{ina, koji }e s vremenom postajati uve`baniji i pouzdaniji,
{to i jeste jedan od ciqeva profesionalizacije.
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Pukovnik Petrovi} priznaje da su materijalna sredstva
ograni~ena, ali isti~e da je na to mogu}e uticati promenom
metoda obu~avawa i stavqawem u funkciju svih raspolo`ivih
resursa kojima jedinica raspola`e. Ipak, on smatra da bi sva-
ka pomo} dr`ave u smislu ulagawa u obuku bila dobrodo{la.

Potpukovnici Ivan Dadi} i Dejan Miti}, komandanti  ten-
kovskog i mehanizovanog bataqona, imaju u sastavu svojih jedi-
nica po jednu ~etu profesionalnog sastava. Dvojica stare{i-
na, koji su podneli teret pripreme i izvo|ewa preobuke pri-
padnika brigade za nove vojnoevidencione specijalnosti, ima-
ju razloga da budu zadovoqni postignutim rezultatima. Potpu-
kovnik Dadi} nagla{ava ~iwenicu da su ni{anxije na tenkovi-
ma M84, koje ga|aju na Pasuqanskim livadama, tek nedavno
imale priliku da se sretnu sa tim borbenim sredstvom.

– Ovo ga|awe predstavqa uspe{an kraj ciklusa kome je
prethodila stru~nospecijalisti~ka obuka na tenkovima, ali i
pripremna, {kolska i posadna ga|awa na automatizovanom
tenkovskom streli{tu “Ore{ac” – ka`e Dadi}.

Potpukovnik Miti} posebno isti~e obuku operatera.

VI[E GA\AWA

– Ga|awe koje smo imali priliku da vidimo ima zna-
~aj i te`inu, jer su ga izveli profesionalci, a to je orga-
nizacija kojoj te`imo. Tako|e je zna~ajno {to ova jedinica
prvi put u ovakvim uslovima koristi tenkove M84. To je,
osim za pripadnika Brigade koji do sada nisu ga|ali iz
naoru`awa OMJ, novo iskustvo i za stare{ine koje su ra-
dile na starijoj tehnici – izjavio je na~elnik General{ta-
ba Vojske Srbije general-potpukovnik Zdravko Pono{.

– Druga va`na ~iwenica jeste {to zna~ajan deo ove
jedinice ~ine vrhunski profesionalci, koji su se prekva-
lifikovali i nema sumwe da }e i nove du`nosti obavqati
na zavidnom nivou – naglasio je general Pono{ i dodao da
}e ubudu}e biti vi{e ovakvih ga|awa, jer Vojska poseduje
dovoqno resursa da to omogu}i jedinicama koje }e se for-
mirati u toku reformi sistema odbrane.

Na~elnik General{taba rekao je da intervidovski
poligon Pasuqanske livade u ovom trenutku obavqa svoju
funkciju iako  nije potpuno infrastrukturno zaokru`en.
Radovi na wegovoj modernizaciji se planiraju, ali }e mo-
rati da sa~ekaju povoqnije finansijske uslove.

– Da bi se uspe{no izvelo ga|awe protivoklopnom vo|e-
nom raketom treba pro}i kroz dugotrajnu i slo`enu obuku: teo-
rijski deo, zatim vi{e od 2.000 opaqewa i vo|ewa rakete na
trena`eru i {kolsko ga|awe na rednom broju 30 bojnom rake-
tom, i sve to tek na  kraju poka`e koliko je uspeha imao na{
trud i rad – dodaje komandant bataqona.

VATRENO KR[TEWE 
Prema re~ima zamenika komandanta 1. brigade pukovnika

@eqka Kuzmanovi}a, posle tenkovskog i mehanizovanog bata-
qona na Pasuqanske livade }e do}i i druge jedinice iz wiho-
vog sastava.

–  Od 26. februara do 2. marta na intervidovskom poli-
gonu ga|a}e samohodni artiqerijski divizion i mehanizovani
bataqon iz Ba~ke Topole, a uve`bava}e isto {to i ova dva ba-
taqona.

Pukovnik Kuzmanovi} je optimista kada je re~ o procesu
profesionalizacije. On smatra da bi model obuke podofici-
ra iz vojni~kih redova bio dobra mogu}nost.



UKRATKO

– Svakako da postoji veliki broj vojnika po ugovoru koji
savesno i odgovorno obavqaju svoje poslove, a prema psihofi-
zi~kim, stru~nim i, najzad, qudskim kvalitetima zaslu`uju da
stupe u stare{inski kor. Ovo ga|awe, a naro~ito obuka koja
mu je prethodila, to i potvr|uju.

Iako je pretila opasnost da magla onemogu}i ga|awe, vre-
menski uslovi su se oko 11 ~asova popravili, pa je stariji vod-
nik An|elko Stojkov, prvi operater, pogodio centar mete pro-
tivoklopnom vo|enom raketom na udaqenosti od 2.500 metara.
Nekoliko “maqutki” je veoma uspe{no ispaqeno i vo|eno do
ciqa, na zadovoqstvo komandanata i stare{ina koje su obu~a-
vale operatere.

Posle borbenih vozila pe{adije, na streli{te su iza{li
tenkovi M84. Najuspe{nija posada u sastavu – komandir vod-
nik prve klase Davor Jawetovi}, ni{anxija desetar po ugovo-
ru Vladimir Niglinski i desetar po ugovoru Milan Jovanovi},
voza~, primila je  ~estitke od general-potpukovnika Zdravka
Pono{a.

Pukovnik \okica Petrovi} izrazio je zadovoqstvo rezul-
tatima koje su pripadnici wegove brigade postigli, ali smatra
da to ne mo`e niti sme biti dovoqno:

– Zadovoqstvo nije kona~an niti krajwi ciq. Potrebno je
da ovo qudstvo pro|e jo{ jednu fazu obuke, koja ne}e trajati
du`e od {est meseci, i tada }e oni, nadam se, postati pravi
tenkisti.

Aleksandar PETROVI]
Snimio Darimir BANDA
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Najboqa posada – komandir vodnik prve klase 
Davor Jawetovi}, ni{anxija desetar po ugovoru 

Vladimir Niglinski i desetar po ugovoru 
Milan Jovanovi}, voza~

MINISTARSTVO ODBRANE 
PRODAJE 347 TENKOVA
Ministarstvo odbrane ponudilo je na prodaju 287 tenkova

“T 55” i 60 tenkova “T 72”, koji su vi{ak naoru`awa, objavile
su Ve~erwe novosti, 17. februara. Na prodaju je ponu|eno i 19
transportera “M 60” i “BTR-50”, kao i deset izvi|a~kih vozila
“BRDM-2”.

U Ministarstvu odbrane re~eno je da ta prodaja nije ogla-
{ena u dnevnim listovima, jer je “re~ o naoru`awu i vojnoj opre-
mi, ali je obave{tewe o tome dostavqeno na adrese 52 preduze-
}a koja su registrovana za obavqawe spoqne trgovine kontroli-
sanom robom”.

Cena ponu|enih borbenih oklopnih vozila je sastavni deo
konkursne dokumentacije i bi}e poznata svim zainteresovanim
preduze}ima kada preuzmu konkursnu dokumentaciju.

IZRADA STUDIJE 
O AERODROMU PONIKVE
Regionalna privredna komora (RPK) U`ice po~ela je izra-

du studije izvodqivosti kori{}ewa vojnog aerodroma Ponikve
za civilne svrhe, koju finansira Evropska unija u okviru Pro-
grama ja~awa regionalnog razvoja kroz unapre|ewe regionalnih
aerodroma u osam evropskih zemaqa. 

Saradnik RPK i vo|a tog projekta Sa{a Savi} izjavio je
Tanjugu da bi studija trebalo da odgovori na pitawe opravdano-
sti pretvarawa vojnog aerodroma u civilni ili da bude me{o-
vit i da poka`e ekonomsku opravdanost te investicije. 

Studija bi trebalo da bude zavr{ena do aprila naredne
godine, kad }e biti dostupna nadle`nim ministarstvima, lokal-
noj zajednici i potencijalnim investitorima.

Na poslovima wene izrade, pored eksperata iz Slovenije
i stru~waka Saobra}ajnog fakulteta u Beogradu, dragocena je i
pomo} koju pru`aju Ministarstvo za ekonomske odnose s ino-
stranstvom i Direktorat vazdu{nog saobra}aja Srbije. 

Ideja o kori{}ewu Ponikava za civilne svrhe stara je vi-
{e godina u u`i~kom kraju, a weni zagovornici tvrde da su po-
stoje}i turisti~ki kapaciteti, specifi~na  proizvodwa ekolo-
{ki zdrave hrane i vo}a solidna osnova za realizaciju tog pro-
jekta, ali je do sada izostala bilo kakva sveobuhvatna studija
koja bi pokazala opravdanost realizacije.

Vojni aerodrom Ponikve gra|en je u periodu od 1979. do
1983. godine, ali je aktivno kori{}en tek od 1992.

Tokom agresije Natoa na SRJ 1999, na aerodrom je palo
stotinak projektila, koji su o{tetili pistu i neke infrastruk-
turne objekte.

Vojska je uspela da ukloni neeksplodirane projektile, a
predstoje radovi na asfaltirawu o{te}enog dela piste.


